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一、教育背景 

2010社会学博士，中山大学，广州 

2007社会学硕士，中山大学，广州 

2005社会学学士，福州大学，福州 

二、工作经历 

2013年8月—副教授，厦门大学社会学与社会工作系 

2010年7月—2013年7月助理教授，厦门大学社会学与社会工作系 

三、主要研究领域 

城市社区研究、社会资本与社会政策、ICT（信息和通讯技术）与社会网络、定量分析 

四、发表情况 

（一）专著 

1、黎熙元、陈福平、童晓频，2012，《社区的转型与重构——转型期中国城市基层社会再整合研究》，北京：商务印书馆。 

（二）期刊论文 

1、陈福平，《非營利組織與社區建設——臺灣和香港的比較研究》，《澳門理工學報》，2014年第3期。  
【陈福平，《非营利组织与社区建设——台湾和香港的比较研究》，人大复印报刊资料《社会学》全文转载，2014年第11期。】  

2、陈福平，2013，《社交网络：技术 vs. 社会————社交网络使用的跨国数据分析》，《社会学研究》第6期。[CSSCI] 

【陈福平，《社交网络的技术特征及社会属性》，《中国社会科学文摘》（转摘约4000字），2014年第4期。】 

3、陈福平，2013，《跨越参与鸿沟：数字不平等下的在线政治参与》，《公共行政评论》第4期。[CSSCI] 

4、陈福平，2013，《邻里贫困下的社区服务与能力建设》，《中国行政管理》第2期。[CSSCI] 

5、陈福平，2012，《市场社会中社会参与的路径问题：关系信任还是普遍信任？》，《社会》第2期。[CSSCI] 

6、马明德，陈福平，2010，《什么决定了居民对再分配的需求》，《南方经济》第7期。[CSSCI] 

7、陈福平，2009，《强市场中的“弱参与”：一个公民社会的考察路径》，《社会学研究》第3期。[CSSCI] 

8、陈福平、黎熙元，2008，《当代社区的两种空间：地域与社会网络》，《社会》第4期。[CSSCI] 

9、黎熙元、陈福平，2008，《社区论辩：转型期中国城市社区的形态转变》，《社会学研究》第2期。[CSSCI] 

【黎熙元、陈福平，《转型期中国城市社区的形态转变》，《新华文摘》（全文转载），2008年第14期。】 

10、黎熙元、陈福平，2007，《公共福利制度与社会网的功能互补——包容性社会政策的基础》，《中山大学学报（社会科学
版）》第6期。[CSSCI] 
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11、陈福平、李强成，2007，《性服务行业存在并兴盛的另类解读——以对深圳市收容教育所“学员”的访谈为例兼与工厂女工比
较》，《广西青年干部学院学报》第4期。 

（三）书籍章节 

1、Chen, Fuping and Eric Fong. 2012. The Structural Transition and Reproduction of Rural Society in the Urbanization of China：A case 
Research of Life, Organization, and Institution in a New Urban Community. In Zai Liang, Steven Messner, Cheng Chen and Youqin Huang 
(Eds.), The Emergence of a New Urban China: Insiders’ Perspectives. Lanham: Lexington Books.ISBN:978-0-7391-7011-3.、 

2、黎熙元、陈福平、童晓频，《社区的转型与重构——转型期中国城市基层社会再整合研究》，商务印书馆，2011年11月出版。 

3、蔡禾、陈福平，《社区研究回顾与瞻望》，载于《新世纪中国社会学（2006-2010）：“十一五”回顾与“十二五”瞻望》，郑杭
生主编，中国人民大学出版社，2011年8月出版。 

4、陈福平，《城市社区与治理》，载于《城市社会学讲义》，蔡禾主编，人民出版社，2011年4月出版。 

5、蔡禾、陈福平、贾文娟，《社区研究三十年》（第二作者），载于《中国社会学30年（1978-2008）》，郑杭生主编，中国社会科
学出版社，2008年10月出版。 

6、钟一彪、陈福平，《农民工的子女教育》，载于《城市化进程中的农民工——来自珠江三角洲的研究》，蔡禾等著，社会科学文
献出版社，2009年10月出版。 

五、承担课题 

1、2014.06-至今 主持国家社科基金青年项目《新媒体环境下社区建设的新路径研究》（14CSH005）。 

2、2011.08－2012.12 主持福建省社科规划青年基金项目《保障性住房社区邻里重构与社会资本投资研究》。（已结题） 

3、2011.08－至今主持教育部人文社科青年基金项目《虚拟社区与社会网络的现实构建关系研究》。 

4、2010.11-至今主持厦门大学中央高校基本科研业务费项目《互联网公民参与和社会冲突的化解机制研究》。（已结题） 

5、2007.05-2009.07 参与国家哲学社会科学重大招标课题项目“城市化进程中的农民工问题研究”（项目号05&ZD034），参与撰写
农民工子女教育部分的结项报告。 

6、2005.09-2010.07参与了2005年国家社科基金课题项目“中国城市基层社会再整合研究——作为一项社会政策的社会资本重构”(项
目号05BSH042)，合作完成结项报告，结项鉴定结果为“良好”。 

六、获得奖励 

1、2012年度全国优秀博士论文提名论文； 

2、2011年度广东省优秀博士学位论文奖； 

3、2009年度光华教育奖学金（中山大学）； 

4、2009年度“笹川优秀青年奖学基金”研究生优秀论文一等奖（中山大学）； 

5、2008年度长江企业研究生奖学金（中山大学）； 

6、2008年度“笹川优秀青年奖学基金”研究生优秀论文二等奖（中山大学） 

七、学术服务 

匿名审稿人经历—— 

《社会学研究》（2013年2篇，2014年1篇，2015年3篇）； 

《社会：社会学丛刊》（2012年1篇，2013年2篇）； 

《公共行政评论》（2013年1篇）； 

《南方经济》（2010年1篇）； 

《华侨大学学报（哲学社会科学版）》（2012年1篇） 

Curriculum Vitae 

CHEN, Fuping (陈福平) 

Office Address:  

Department of Sociology and Social Work 

Xiamen University  

422 Siming south Road.  

Xiamen, Fujian province, China. 

E-mail: chenfuping1224@163.com; chenfuping@xmu.edu.cn 

Website：http://spa.xmu.edu.cn/web/teacher_introduce/71 

Education 
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2010Ph.D., Sociology, Sun Yat-sen University, Guangzhou 

2007M.A., Sociology, Sun Yat-sen University, Guangzhou  

2005B.Sc., Sociology, Fuzhou University, China  

Employment 

2013 Aug. – Present, Associate Professor, Department of Sociology and Social Work, Xiamen University 

2010 Jul. – 2013 Jul., Assistant Professor, Department of Sociology and Social 

Work, Xiamen University 

Research and Teaching Interests 

Urban Sociology；Community Studies； 

Social capital and Social policy； 

Information and Communication Technology(ICT) and Social network； 

Quantitative research  

Publication 

Ⅰ.Monograph 

Li, Xiyuan., Chen, Fuping and Tong, Xiaopin. 2012. Transition and Reconstruction of Community: a study of the reintegration of urban society 
in Chinese social transition period. Beijing: Commercial Press. (in Chinese).  

Ⅱ. Journal Articles 

Chen, Fuping. 2013. “The Social Networking Site: Technicality or Sociality?” 

Sociological Studies28(6): 72-94. (in Chinese). Full Text ReshippedbyChinese Social Science Digest,2014, No. 4. [CSSCI]. 

Chen, Fuping. 2013. “Bridging the Participation Divide: Online Political Participation in the Context of Digital Inequality.” Journal of Public 
Administration 6(4)：82-107. (in Chinese). [CSSCI]. 

Chen, Fuping. 2013. “Community Service and Capacity Building in the Neighborhood Poverty.” Chinese Public Administration (2):75-79. (in 
Chinese). [CSSCI] 

Chen, Fuping. 2012. “Routes for Civic Engagement in Market Society: Relationlism Espoused Trust or Generalized Trust?” Chinese Journal of 
Sociology 32(2):84-104. (in Chinese). [CSSCI]. 

Ma, Mingde and Fuping Chen. 2010. “What Determines the Demand for Redistribution in China?” South China Journal of Economy (7):15-27. 
(in Chinese). [CSSCI]. 

Chen, Fuping. 2009. “Stronger Marketization, Weaker Participation ? A Study of Pathway to Civil Society.” Sociological Studies28(3): 89-111. 
[CSSCI]. 

Chen, Fuping and Xiyuan Li. 2008. “Two Spaces of Contemporary Communities： Geography and Social Network.” Chinese Journal of 
Sociology 28(5):41-57. (in Chinese). [CSSCI]. 

Li, Xiyuan and Fuping Chen. 2008. “Community Issue : Change of Urban Community in China’s Social Transition.” Sociological Studies28(2): 
192-217. (in Chinese).Full Text ReshippedbyXinhua Digest,2008, No.14. [CSSCI]. 

Li, Xiyuan and Fuping Chen. 2007. “Public Welfare System and Social Network: Their Functional Interaction as the Base of Social Inclusion 
Policies.” Journal of Sun Yat-sen University Social Science Edition 47(6):98-105. (in Chinese). [CSSCI]. 

Chen, Fuping and Qiangcheng Li. 2007. “The Existence and Prosperity of Sex Service Industry: From a Non-traditional Perspective.” Journal 
of Guangxi Youth Leaders College 17(4):74-77. (in Chinese) .  

Ⅲ.Book Chapters 

Chen, Fuping and Eric Fong. 2012. The Structural Transition and Reproduction of  

Rural Society in the Urbanization of China：A case Research of Life, Organization, and Institution in a New Urban Community. In Zai Liang, 
Steven Messner, Cheng Chen and Youqin Huang (eds.), The Emergence of a New Urban China: Insiders’ Perspectives. Lanham: Lexington 
Books. (in English) . 

Cai, He and Fuping Chen. 2011. Review and Prospect of the Community Studies( 2006-2010). In Hangsheng Zheng (eds.), The Chinese 
Sociology in New Century(2006-2010): Review the 11th five-year and Prospect of 12th five-year. Beijing: China Renmin University Press Co. 
LTD. (in Chinese). 

Chen, Fuping. 2011. Urban Community and Governance. In He Cai (eds.). Urban Sociology. Beijing: People's Publishing House. (in Chinese) . 

Cai, He, Fuping Chen and Wenjuan Jia. 2008. The Past Thirty Years of Community Studies. In Hangsheng Zheng (eds.), The Past Thirty Years 
of Chinese Sociology (1978-2008). Beijing:Chinese Social Science Press. (in Chinese) . 

Zhong, Yibiao and Fuping Chen. 2009. Education for Children of Migrant Workers. In He Cai (eds.), Migrant Workers in the Urbanization: 
Evidence from Pearl River Delta of China. Beijing: Social Sciences Academic Press. (in Chinese).  

Funded Project  

2011 Jul. - Present, Principal investigator, “The Relationship of Virtual Community and Offline Social Network”, the MOE Project of Youth 
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Fund of Humanities and Social Sciences（Grant No. 11YJC840004）.  

2011 Aug.－2013 Apr., Principal investigator, “NeighborhoodRegeneration of Indemnificatory Housing Community and Investment in Social 
Capital”, the Fujian province planned project of Youth Fund of Humanities and Social Sciences（Grant No. 2011C041）.  

2010 Nov. - Present, Principal investigator. “Online Civic Participation and Social Conflict in China”, the Fundamental Research Funds for the 
Central Universities（Grant No. 2010221011）.  

2007 May. -2009 Jun., Projectteammember, “Migrant Workers in the Urbanization”, Major Program of National Social Science Foundation of 
China (Grant No. 05&ZD034).  

2005 Sep. – 2010 Jul., The main participant, “Transition and Reconstruction of Community: a study of the reintegration of urban society in 
Chinese social transition period”, National Social Science Foundation of China (Grant No. 05BSH042). 

Awards 

Nominated Award, 2012 National Excellent Doctoral Dissertation. 

2011 Outstanding Doctoral Dissertation in Guangdong Province. 

The GuangHua Educational Scholarship (2009). 

Best Paper Award (Grade.1), the Ryoichi Sasakawa Young Leaders Fellowship Fund (2009). 

The ChangJiang Enterprise Graduate Fellowship (2008). 

Best Paper Award (Grade.2), the Ryoichi Sasakawa Young Leaders Fellowship Fund (2008). 

Reviewer for Journals 

Sociological Studies 《社会学研究》 

Chinese Journal of Sociology 《社会：社会学丛刊》 

Journal of Public Administration 《公共行政评论》 

South China Journal of Economy 《南方经济》 

Journal of Huaqiao University《华侨大学学报（哲学社会科学版）》 

Copyright@2013 http://soc.xmu.edu.cn 版权所有：厦门大学社会学与社会工作系 备案号：D200516  
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